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Český dermatovenerolog se vzdělává a poskytuje zdravotní péči 
svým pacientům podle evropských pravidel, tomu musí odpoví-

dat ohodnocení jeho práce 
•  Rozdíly v příjmech v ČR a ve vyspělých zemích západní Evropy 

jsou do očí bijící. 

Efektivní jednání v zájmu našeho oboru na všech úrovních (s po- 
jišťovnami, odbory zdravotnictví, ministerstvem, ČLK, medii) 

musí být jednotné /„tah na branku“/
•  Je v tomto směru stávající výbor dostatečně efektivní? 

Standardy péče v celé šíři oboru (dermatologii, venerologii, dět-
ské dermatologii, korektivní dermatologii a všech jejich specia-

lizacích) jsou základem odbornosti péče 
•  Kolik standardů bylo publikováno v Čes-slov. Derm vs. v Čes. Der-

matovenerol.? (jiné aktuální nemáme). Česká dermatovenerologie 
se této vzdělávací aktivitě systematicky věnuje se zapojením špič-
kových odborníků v oboru. 

Komunikace mezi kolegy, sdílení informací odborných, úhrado-
vých legislativních na otevřené platformě, určené jen pro členy 

ČDS
•  Jsou dostačující aktuality na webu derm.cz? Např. aktualizace 

vzdělávání v roce 2009 naposledy, staré atestační otázky.

Aktuální reakce na potřeby všech kolegů v ambulancích i ne-
mocnicích, včetně právní pomoci při řešení stížností pacientů, 

nátlaku vedení nemocnic (omezování provozu lůžkových zařízení) 
apod. Právně zakotvit pozici ombudsmana v oboru.
•  Všimli jste si, že výbor takové otázky někdy řešil či je sdílel?

Dobré, korektní, kolegiální vztahy, transparentnost v jednání na 
všech úrovních jsou základem jakéhokoli úspěchu

•  Víte, co se děje s vašimi členskými příspěvky nebo jak jsou finan-
covány kongresy?

Evaluace poskytované péče (komplexnost péče o pacienty, kva-
lifikační předpoklady) musí být základem vysoké odbornosti  

a bonifikací v jejím odměňování 
•  Dohlíží někdo na to, že si vedle vás otevře „centrum krásy“ kosme-

tička a aplikuje botulotoxin či výplně?

Rezidenti oboru jsou zárukou budoucnosti, aktéry rozvoje naše-
ho oboru, proto musí být uveden do praxe zkrácený (na 4 roky 

max.), přehledný a koordinovaný vzdělávací program, umožňující 
strávit min. 90 % délky praxe v ambulancích
•  Souhlasíte?

Moderní dermatovenerologie je založená na kvalitních informa-
cích založených na důkazech, které by měly být zprostředko-

vány ČDS pro všechny členy (PubMed, Web of Science aj.). 
•  Na derm.cz najdete po dlouhém pátrání odkazy v části „rešerše“.

Ambulantní dermatologové reprezentují 90 % z nás, jsou pilí-
řem péče o naše pacienty. Vzdělávání cílené pro ambulantní 

dermatology, včetně praktických kurzů a managementu ambulant-
ní praxe chybí.
•  Ale máme nepřeberná množství webinářů a přednášek na stále se 

opakující témata.

Teledermatologie má jedinečný potenciál v dermatologii, do 
budoucna zajistí lepší pokrytí dermatologické péče v celé ČR. 

Musíme se aktivně zapojit do jednání s pojišťovnami. 
•  Několik z nás teledermatologii využívá, je to velmi efektivní.

Odbornost a kvalita péče o naše pacienty je možná jen v úzké 
spolupráci nás všech, s pokorou a respektem k medicíně  

a k našim učitelům.
•  Máme zvláštní zlozvyk obracet se proti těm, kdo nám předávali své 

zkušenosti a na jejichž podpoře jsme vyrostli.

Loajalita, kterou dnes často nahrazuje úspěch za každou cenu, 
se musí vrátit do běžného života. Normální je podporovat každý 

názor či aktivitu, která v důsledku pomůže nám všem nebo která 
pozdvihne jméno dermatologů v očích veřejnosti nebo zahranič-
ních kolegů.
•  Asi řada z vás neví, že jsme kandidovali o pořádání Světového kon-

gresu ILDS, a protože návrh předložila ČADV, čeští zástupci ČDS 
jej bojkotovali. Podobně v případě kandidatury na prezidentskou 
funkci EADV.

Objektivita jednání výboru se všemi členy, resp. neobjektivita, 
byla jedním z důvodů pro založení druhé odborné společnos-

ti, České akademie dermatovenerologie. Zde bylo snahou vytvořit 
výkonné alternativní fórum k původní společnosti. Výsledky aktivit 
ČADV jsou velmi pozitivní, ale do jisté míry dochází také k tříštění 
síly personální, odborné, organizační i finanční.  Nově zvolený vý-
bor ČDS, objektivní a konstruktivní, může ku prospěchu celé der-
matologické obce sladit aktivity obou společností v jeden výkonný 
celek.  
•  Jako zodpovědní lékaři si jistě tuto spolupráci dokážete představit.

Granty a další podpůrné programy na všech úrovních je nutné 
zacílit na mladé lékaře. Tyto aktivity jsou nezbytnou součástí 

jejich vzdělávání, stejně jako jejich účast na národních a mezinárod-
ních kongresech, stážích či jejich práce v mezinárodních odborných 
společnostech.
•  Kdo a kdy dostal např. grant Univerzitního nadačního fondu? 

Invence a inovace, nové nápady, ale i žádosti všech členů ČDS 
musí být posuzovány objektivně a bez osobních animozit, komu-

nikace se všemi členy má být pružná a věcná.
•  Na dotaz na počet aktuálních členů ČDS nepřišla od 7.6.2023 od-

pověď. 

Erudovaní reprezentanti našeho oboru by měli zastávat rozho-
dující pozice v nadřízených institucích. Aby prestiž našeho obo-

ru neutrpěla a aby mohla být česká dermatovenerologie ve světo-
vé špičce, musí takoví naši reprezentanti rozhodovat ve prospěch 
prosperity oboru, tedy nás všech, dle nejvyšší odbornosti, čestnosti  
a bez politické motivace. 
•  S nástupem prvního dermatologa do funkce ministra zdravotnictví 

jsme cítili všichni velkou naději….

Kandidátky a kandidáti do voleb Výboru a Revizní komise České 
dermatovenerologické společnosti ČLS JEP
Máme zkušenosti z různých segmentů dermatovenerologické péče, 
z organizace vzdělávacích akcí, z práce v komisích ministerstva,  
z vedení různých odborných společností, zkušenosti se vzdělává-
ním pregraduálním, postgraduálním i celoživotním, a myslíme to 
vážně s českou dermatovenerologií. Známe potřeby ambulantních 
i nemocničních dermatologů. Jsme připraveni obětovat svůj čas ve 
prospěch nás všech a budoucnosti našeho oboru. Proto kandiduje-
me do výboru ČDS ČLS JEP.

MUDr. Monika Hnojnová – ambulantní dermatovenerolog, Tábor
MUDr. Anna Jiráková, Ph.D. – ambulantní dermatovenerolog, Praha
MUDr. et Bc. Peter Kicko – ambulantní dermatovenerolog, Praha
MUDr. Blanka Pinková, Ph.D. – primářka dětského dermatologické-
ho oddělení, Brno
doc. MUDr. Miloslav Salavec, CSc. – přednosta dermatovenerolo-
gické kliniky, Hradec Králové
MUDr. Ivana Stejskalová – ambulantní dermatovenerolog, Praha
prof. MUDr. Jana Třešňák Hercogová, CSc., MHA, FAAD – ambu-
lantní dermatovenerolog, emeritní přednostka dermatovenerolo-
gické kliniky, Praha
prof. MUDr. Vladimír Vašků, CSc., FAAD – emeritní přednosta der-
matovenerologické kliniky, Brno, Zlín
MUDr. Darina Zelenková – ambulantní dermatovenerolog, Praha

Děkujeme za vaši důvěru, které si velmi vážíme.



VOLBY DO VÝBORU A REVIZNÍ KOMISE ČESKÉ DERMATOLOGICKÉ SPOLEČNOSTI ČLS JEP

Představení kandidátů, kteří poskytli svůj krátký životopis a odpověděli na dvě otázky:
1. Je něco, čím se chcete pochlubit?
2. Proč chcete kandidovat do ČDS, co nabízíte kolegům dermatologům?
Informace o možnosti zveřejnění své kandidatury byla zaslána všem členům ČADV. Níže jsou uvedeni ti, kdo mají zájme pracovat pro náš obor:

V roce 2006 ukončila Lékařskou fakultu v Gdaňsku, v Polsku. Studovala 
také na Lékařské fakultě v Turku, ve Finsku a na 1.LF UK v Praze. 
Je jedním z prvních dermatologů v ČR, kteří se věnují kvalitě života paci-
entů a jejich rodin s kožními nemocemi. Specializuje se dále na dětskou 
dermatologii, problematiku atopického ekzému, lupénky, léčbu kožních 
nemocí a její komplikace. Jako první v ČR začala vyšetřovat kůži pomocí 
konfokální mikroskopie. Popsala s mezinárodním týmem kolegů novou 
mutaci u pachyonychia congenita. Přednáší na národních i mezinárodních 
kongresech. Je autorkou odborných publikací a členkou odborných spo-
lečností (ČADV, ČDS ČLS JEP, Společnost pro využití laseru v medicíně, 
EADV, ESPD, ESDR). Je držitelkou ocenění (stipendií EADV, Americké Aka-

demie Dermatologie, Britské Pediatrické společnosti). 

Proč chci kandidovat?
Do ČDS chci kandidovat, abych mohla přispět ke vzdělávání všech dermatologů a co nejvíce 
usnadnit předatestační přípravu mladším kolegům. Také si moc přeji, aby náš nádherný obor nás 
co nejvíce spojoval, abychom byli schopní spolupracovat a co nejvíce se podporovat. 

MUDr. ANNA JIRÁKOVÁ, Ph.D.

Promoval na  2. LF UK Praha v roce 2020, v letech 2015-1018 současně 
studoval i molekulární biologii (téma: Comparison of specific expression 
in bacterial and yeast biofilms). Absolvoval stáže v Bruselu (Université 
libre de Bruxelles), Aveiro (University of Aveiro), v Indonesii (Udayana 
University). Účastnil se mezinárodních olympiád a získal cenu Ministerstva 
zdravotnictví SR.
V průběhu své začínající kariery dermatovenerologa Českou republiku již 
několikrát reprezentoval v zahraničí (např. získal ocenění Excellent case 
presentation na OMI Weill Cornell Dermatology Seminar). Aktivně se za-
jímá o dění a novinky v dermatovenerologii nejen u nás, ale i v zahraničí. 
Má zájem o výzkum a inovace. Již v průběhu studia medicíny studoval 

molekulární biologii na Přírodovědecké fakultě Univerzity Karlovy. Několikrát mu bylo přiznáno 
prospěchové stipendium. Uděloval cenu návštěvníků na Vědecké konferenci 2.LF UK.

Proč chci kandidovat?
Mám za to, že v rámci výboru ČDS ČLS JEP by měli mít své zastoupení i mladí lékaři. Důvodem 
mé kandidatury je zlepšení podmínek pro lékaře v atestační přípravě a přiblížení situace a pro-
blémů mladých doktorů svým zkušenějším kolegům.  

MUDr. et Bc. PETER KICKO

Promovala roku 2002 na Lékařské fakultě Masarykovy university Brno, 
atestovala z dermatovenerologie a dětské dermatovenerologie, roku 2021 
obhájila disertační práci na „Kongenitální ichtyózy - korelace genotypu  
a fenotypu“. Je primářkou Dětského kožního odd. Dětské nemocnice, 
Brno, kde pracuje od roku 2002. Absolvovala studijní pobyty 1999-2000  
v Hamburku (UKE Eppendorf Kardiologická klinika) a 2014 v Münsteru 
(Hautklinik der Universität Münster, se zaměřením na vrozené ichtyózy,  
u doc. Oji). V roce 2004 se v Mnichově zúčastnila Fortbildungswoche. 

Od roku 2014 je odborným garantem Spolku Ichtyóza, Česká republika.

Proč chci kandidovat?
Od roku 2002 se věnuji dětské dermatologii, která mne postupně nadchla a myslím, že nadšení 
mi vydrželo dodnes. Do výboru ČDS kandiduji právě za dětskou dermatologii. Jedná se o ne-
dílnou součást dermatovenerologie a ráda bych ji v návaznosti na působení prim. MUDr. Hany  
Bučkové, Ph.D. a celé brněnské školy dětské dermatologie rozvíjela a ve výboru zastupovala. 
Ráda bych také lékařkám a lékařům pomohla ve vzdělávání v oboru dětské dermatologie, v roz-
víjení oboru jak v ambulantní, tak nemocniční praxi.

MUDr. BLANKA PINKOVÁ, Ph.D.

Po promoci v roce 1988 pracovala na Kožním oddělení Nemocnice Klad-
no, od roku 1998 v kožní ambulanci Nemocnice Tábor. O roku 2002 má 
soukromé kožní ambulance v Soběslavi a v Táboře, od roku 2010 doposud 
soukromou kožní ambulanci v Táboře.
Je členkou výboru Sdružení ambulantních dermatologů (SAD). Je ambu-
lantním dermatologem v Táboře.

Proč chci kandidovat?
Při jednání SAD se zdravotními pojišťovnami s cílem zlepšit finanční 
ohodnocení našeho oboru jsme postrádali spolupráci a podporu odborné 
společnosti. Chceme zviditelnit problémy ambulantní sféry dermatolo-

gie, spolupracovat při jejich řešení.

MUDr. MONIKA HNOJNOVÁ

Po promoci pracovala na II. dermatovenerologické klinice Všeobecné fakultní 
nemocnice v Praze, od roku 1998 má soukromou praxi v Praze 9. 

Od roku 2019 je členkou výboru SAD, nyní je místopředsedkyní této orga-
nizace. 

Proč chci kandidovat?
Do výboru ČDS kandiduji, protože mi záleží na osudu našeho oboru. Domní-
vám se, že další rozvoj oboru není možný bez spolupráce nemocničních a 
ambulantních dermatovenerologů.

MUDr. IVANA STEJSKALOVÁ 

Studium na Lékařské fakultě UK, Hradec Králové ukončil v roce 1983, poté 
nastoupil na Kliniku nemocí kožních tamtéž. V letech 1988-1989 absolvoval 
odbornou stáž na Kožní klinice Humboldtovy university, Nemocnice Charité 
v Berlíně. V roce 1992 absolvoval odbornou stáž v USA v Immunofluores-
cence Laboratory, Dept. of Dermatology, Tisch Hospital, New York University 
Medical Center. V roce 1988 obhájil disertační práci „Imunologické aspekty 
autoimunitních puchýřnatých dermatóz“ a v roce 2013 byl habilitován (téma 
„Analýza vývoje epidemiologické situace syphilis a kapavky ve východočes-
kém region v letech 1981-2011“).   
Od září 2015 je přednostou Kliniky nemocí kožních a pohlavních, FN a LF UK, 
Hradec Králové, je garantem oboru dermatovenerologie.

Organizuje Regionální semináře, podílí se na organizaci Národních kongresů venerologie. Letos 
zorganizoval Hradecké dermatologické dny. Je předsedou SOR oboru dermatovenerologie, členem 
Akreditační komise, členem zkušebních komisí pro kmenové zkoušky v oboru a atestace. Je spolua-
torem učebnic, autorem monografie Diferenciální diagnostika v dermatovenerologii. Přednesl 299 
přednášek a je autorem 204 publikací.

Proč chci kandidovat?
Chci kandidovat a nabídnout kolegům užší kooperaci klinických a ambulantních specialistů oboru, 
úpravu a zpřehlednění postgraduální edukace v rámci Akreditační komise.

Doc. MUDr. MILOSLAV SALAVEC, CSc.

Absolvovala 2. LF UK v Praze v roce 1984, na této fakultě pracovala 37 let, 
od roku 1995 jako přednostka Dermatovenerologické kliniky. Od roku 2004 
je profesorkou. Roku 2011 se stala čestnou profesorkou China University  
v Shenyang. Vystudovala managment ve zdravotnictví a je soudním znal-
cem. V letech 1991-1992 absolvovala stáž na I. kožní klinice Univerzity ve Vídni  
a v roce 1994 v Dermatopatologickém institutu Univerzity ve Filadelfii. Roku 
2012 otevřela dermatologickou ambulanci pro transplantované v IKEM Praha. 
Od 4/2021 vede privátní kliniku „Dermatologie prof. Hercogové“.
Byla proděkankou pro klinické obory 2. LF UK, vedla 16 postgraduálních stu-
dentů, na 20 grantových úkolů, přednesla na 300 sdělení jako vyzvaný před-
nášející a publikovala 500 odborných článků. Vydala nejrozsáhlejší učebnici 

Klinická dermatovenerologie. Je šéfredaktorkou České dermatovenerologie a Medicíny po promoci. 
Byla členkou vědecké rady ČLK, prezidentkou EADV a ESCAD, členkou výkonného výboru EADV, 
ISD, prezidentkou evropského kongresu EADV v roce 2002 a světového kongresu ISD v roce 2009. 
Vykonávala funkci vědeckého sekretáře ČDS ČLS JEP. 2001-2021 byla koordinátorkou Evropského 
dne melanomu v ČR. Od roku 1995 pořádá národní dermatologické kongresy, od roku 2011 kurzy 
dermatohistopatologie a další. Roku 2003 založila ČADV o.p.s. a roku 2009 ČADV z.s. Za své aktivity 
obdržela ocenění (např. AAD, ISD, Univerzity ve Wroclawi, Učitel roku či Čech roku) a čestná členství 
18 mezinárodních a jedné české odborné společnosti.

Proč chci kandidovat?
Vždy jsem se snažila předávat své znalosti mladším, umožnit jim vzdělávání v zahraničí, protože 
pouze mladí kolegové jsou budoucností našeho krásného oboru. Navíc mám nyní jedinečné po-
rovnání dermatologie klinické a ambulantní, které se nádherně doplňují. Ve výboru ČDS se ráda 
kolegiálně podělím o své zkušenosti. Přála bych si jednotnou českou dermatologii, kde je místo 
pro všechny jednotlivce i odborné spolky, jejichž aktivity by měly být transparentně koordinovány 
a směřovat ku prospěchu nás všech, nikoli jen několika osob. 

Prof. MUDr. JANA TŘEŠŇÁK HERCOGOVÁ, CSc., MHA, FAAD

16 let byl přednostou I. dermatovenerologické kliniky ve FN u sv. Anny v Brně, 
po 5 let do r. 2015 byl souběžně přednostou kožní kliniky ve FN Brno – Bo-
hunice. Jeho odborné zaměření zahrnuje problematiku fyziologie zdravé 
kůže, imunitní systém a kůži, světloléčbu, kožní nádory, problematiku kůže 
stárnoucí, psoriázu, chronická zánětlivá onemocnění kožní, např. atopický 
ekzém. Klade značný důraz na moderní léčebné trendy, a to i v estetické 
dermatologii. 
Má několik světových prvenství v objasnění genetického základu psoriázy  
a některých dalších častých nebo významných kožních chorob. 6 let vykoná-
val zvolenou funkci člena Board of Directors nejvýznamnější evropské orga-
nizace v oboru EADV jako reprezentant ČR. Působil v různých výborech této 

organizace- např. pro podporu mladých dermatologů. Je jedním z mála českých zvolených čestných 
členů v American Academy of Dermatology a ve velmi významné American Dermatological Associ-
ation. Působil v Mentorship Committee ISD. Byl prezidentem ČADV, nyní je vědecký sekretář. V Brně 
organizuje národní kongresy ČADV 1x za 2 roky. Kromě autorství vědeckých prací je také autorem 
prací popularizujících obor dermatovenerologie, zde klade také velký důraz na přednáškovou osvětu.
Prosazuje účelné řešení odborných problémů se stálou snahou zlepšit kvalitu života nemocných a se 
snahou i o péči o kůži zdravou se zdůrazněním jejích estetických, sociálních a dalších funkcí. 

Proč chci kandidovat?
Jako dermatovenerolog chápu perspektivu oboru v co nejužší spolupráci všech pracovišť a ambu-
lantních specialistů. Potřeby našeho oboru musejí být respektovány v ekonomické oblasti, systém 
vzdělávání musí být přehledný a vstřícný, mladým lékařům musí být garantována jen odpovídající 
pracovní zátěž. Musí být zajištěna vysoká kvalita výuky dermatovenerologie na našich lékařských 
fakultách. Spolupráce s mezinárodními odbornými organizacemi a společnostmi je také impera-
tivem. Velmi podporuji přímé, kolegiální a přátelské jednání. Výbor ČDS je platformou pro snahu  
o výše uvedené, proto do něj kandiduji. 

Prof. MUDr. VLADIMÍR VAŠKŮ, CSc., IFAAD

Promovala v roce 2006 na 1. lékařské fakultě Univerzity Karlovy, všeobec-
né lékařství. Nejprve pracovala na Dermatovenerologické oddělení Ob-
lastní nemocnice Mladá Boleslav, od roku 2009-2012 Fakultní nemocnice 
Královské Vinohrady, Dermatovenerologická klinika, poté do roku 2018 
Nemocnice Na Bulovce, Dermatovenerologická klinika, vedoucí lůžkového 
oddělení a primář. Od 12/2018 má soukromou ambulanci dclinic v Praze 9. 
 
V roce 2012 získala specializovanou způsobilost k výkonu povolání lékaře 
v oboru dermatovenerologie, roku 2013 zvláštní odbornou způsobilost  
k výkonu povolání lékaře v oboru dětské dermatovenerologie a roku 2014 
zvláštní odbornou způsobilost k výkonu povolání lékaře v oboru korektivní 
dermatologie. V roce 2013 absolvovala kurz „Komplexní léčba lymfedému 

včetně manuální mízní drenáže“ v Národním centru ošetřovatelství a nelékařských zdravotnických 
oborů v Brně.
 
Proč chci kandidovat?
Největším důvodem je, aby ve výboru dermatologické společnosti byl zástupce ambulantní 
dermatologie, který bude interpretovat problémy ambulantních dermatologů a pomůže pro-
sazovat jejich nápravu. 

MUDr. DARINA ZELENKOVÁ


